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Description

Otto Neurath, *10.12.1882 in Vienna, +22.12.1945 in Oxford, counts internationally among the most brilliant and creative minds of Austrian
modernism - in theory and practice: on the one hand as a pioneer of the world-famous Vienna Circle of Logical Empiricism with empiricist
encyclopedia of unified science, on the other hand as an economic and social reformer from socialization to settlement and urban development to
his international pictorial language (Viennese method of pictorial statistics). He concentrated on the latter in exile. As an Austromarxist, Neurath
fled persecution by the Austrofascist regime as early as 1934 to The Hague, where he established the International Foundation for Visual
Education. He fled again from the German occupation in 1940 to England. On the occasion of the 75th anniversary of Otto Neurath's death in
2020, the Wiener Kreis Gesellschaft has decided to realize a supplemented new edition of the previous, out-of-print volumes together with the
completion of the planned three volumes and to provide them with up-to-date introductions.

in German:
Otto Neurath, *10.12.1882 in Wien, +22.12.1945 in Oxford, zählt international zu den brillantesten und kreativsten Köpfen der österreichischen
Moderne – in Theorie und Praxis: einerseits als Pionier des weltberühmten Wiener Kreises des Logischen Empirismus mit empiristischer
Enzyklopädie der Einheitswissenschaft, andererseits als Wirtschafts- und Sozialreformer von der Sozialisierung über den Siedlungs- und
Städteausbau bis hin zu seiner internationalen Bildsprache (Wiener Methode der Bildstatistik). Auf Letztere konzentrierte er sich im Exil. Als
Austromarxist flüchtete Neurath bereits 1934 vor der Verfolgung durch das austrofaschistische Regime nach Den Haag, wo er die International
Foundation for Visual Education aufbaute. Vor der deutschen Besatzung flüchtete er erneut 1940 nach England. Aus Anlass der 75. Wiederkehr
von Otto Neuraths Todestag 2020 hat sich die Wiener Kreis Gesellschaft entschlossen, eine ergänzte Neuauflage der bisherigen, vergriffenen
Bände zusammen mit der Fertigstellung der geplanten drei Bände zu realisieren und mit aktuellen Einleitungen zu versehen.
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


